



August 8, 2008

Latest News

Index

- **Free compulsory education becomes a reality in China's towns and countrysides**
- **New policy announced in Jiangsu province: compensation can now be claimed for workplace injuries and deaths in 'black' enterprises**
- **Use of children in commercial advertisements should be prohibited**
- **Taiyuan city of Shanxi province published new regulations on migrant population management: population will be managed through housing registration**

《反拐新闻文摘》目录

- **我国城乡全面实现义务教育免费历程**
- **江苏省劳保新政 在黑企打工伤亡也可申请工伤**
- **“儿童广告”必须予以制止**
- **以证管人变以房管人 太原出台流动人口管理办法**

Article in Brief

Free compulsory education becomes a reality in China's towns and countrysides

Full text: http://www.gov.cn/jrzq/2008-08/03/content_1063386.htm

Xinhua News, 3 August 2008: The State Council has recently determined that all tuition and fees will be waived nationwide from the Autumn Semester 2008. This signifies the formation of a comprehensive, non-discriminatory compulsory education system in both towns and countrysides. It is also a milestone in China's education history. Between 2006 and March 2007, the government increased funding to gradually implement the policy of waiving all tuition and fees, starting from rural villages to towns and then from pilot sites to the entire nation.

New policy announced in Jiangsu province: compensation can now be claimed for workplace injuries and deaths in 'black' enterprises

Full text: <http://js.xhby.net/system/2008/08/01/010308825.shtml>

Xinhua Daily, 1 August 2008, According to the existing laws and regulations, compensation can be claimed for injuries and deaths sustained while working for legal enterprises. However, no such compensation can be claimed for workplace injuries and deaths in illegal or 'black' enterprises. Labour and Social Security Department and Arbitration Committee of Labour Disputes of Jiangsu province published relevant opinions yesterday which clearly stipulated the rights of injured workers of 'black' enterprises and their lineal relatives to seek compensation from Labour and Social Security agencies. This is the first time a province in China has published such a policy.

Use of children in commercial advertisements should be prohibited

Full text: <http://review.qianlong.com/20060/2008/08/01/2540@4571454.htm>

Beijing Youth Daily 1 August 2008: The use of children in commercial advertisements to promote products not only can be regarded as exploiting child labour, it may also harm the wellbeing of the children in the process. Mr Du Wei, member of the Chinese People's Political Consultative Conference (CPPCC), proposed adding a new clause which states 'direct participation by children in commercial activities should be prohibited' in all new and amended legislation henceforth. In fact, legal prohibition of the use of children in commercial advertisements is common in overseas countries. Some countries ban the targeting of products to children in advertisements or encouraging children to buy a particular product through their parents. In Sweden, the law prohibits the use of all children under 12 years of age to participate in TV advertisements.

Taiyuan city of Shanxi province published new regulations on migrant population management: population will be managed through housing registration

Full text: <http://www.sxgov.cn/xwzx%5Csxxw%5Csxyw/579030.shtml>

Today Information, 17 July 2008: Taiyuan's comprehensive management of public security agencies have published new regulations on managing migrant population, moving from using certificates to using housing registration. Police stations at the pilot sites provide rental housing registration booklets to each rental property. Also, a public security responsibility agreement is signed by each of the landlords of these properties to ensure that the latter are given clear responsibilities to co-supervise implementation of the new regulations.

The migrant population of Taiyuan city has reached more than 600,000, while the temporary residence population has reached around 320,000, representing approximately 1/5 and 1/10 of the city's entire population. In order to improve the services to and management of migrant population, the city has granted the same rights and obligations to temporary residence population as the registered permanent residents since the middle of March 2008.

我国城乡全面实现义务教育免费历程

全文: http://www.gov.cn/jrzq/2008-08/03/content_1063386.htm

新华社 2008 年 08 月 03 日, 国务院近日决定, 自 2008 年秋季学期起, 全面免除城市义务教育学杂费。这标志着我国形成城乡统筹的义务教育普惠制度, 是我国这个发展中大国教育史上的又一座里程碑。从 2006 年至 2008 年 3 年间, 政府坚定决心, 加大投入, 逐步完成了从农村到城市, 从试点到推广, 全面免除城乡义务教育学杂费的进程。

江苏省劳保新政 在黑企打工伤亡也可申请工伤

全文: <http://js.xhby.net/system/2008/08/01/010308825.shtml>

新华日报 2008-08-01, 按照现有法律规定, 在合法企业上班出现伤亡事故可以获得工伤赔偿, 但在非法的“黑”企业打工出现伤亡事故则享受不到相应的工伤待遇。昨日, 江苏省劳动保障厅、省劳动争议仲裁委出台相关意见, 明确劳动者在“黑”企业打工出现伤亡事故时, 伤残职工及其直系亲属也可以向劳动保障部门提请赔偿。据悉, 我省是国内首个公告相关政策的省份。

“儿童广告”必须予以制止

全文: <http://review.qianlong.com/20060/2008/08/01/2540@4571454.htm>

北京青年报 2008-08-01, “在商业广告中用儿童来直接宣传产品, 不仅有使用童工之嫌, 也有可能伤害儿童稚嫩的心灵, 必须予以制止。”全国政协委员杜卫建议在今后

有关法律的修订过程中，增加“禁止利用儿童直接参与商业活动”的条文。事实上，在国外，法律禁止“儿童广告”是一种很普遍的情形。一些国家规定不得将儿童作为广告对象、广告不得鼓励儿童让家长去买某一商品等。而瑞典更是立法全面禁止 12 岁以下儿童的电视广告。

以证管人变以房管人 太原出台流动人口管理办法

全文：<http://www.sxgov.cn/xwzx%5Csxxw%5Csxyw/579030.shtml>

今日信息报 7 月 17 日，省城太原综治部门已经出台流动人口管理新办法，由以前的以证管人变为现在的以房管人。在试点工作中，派出所推行了出租房屋人口登记簿，每户出租房屋一本人口登记簿，并且与房主签订了治安责任书，将房主作为协管员，明确其责任。

据了解，省城太原目前流动人口已达 60 余万人，暂住人口达 32 万余人，分别占到城市总人口的约 1 / 5 和 1 / 10。从 3 月中旬开始，为进一步加强流动人口的服和管理水平，全面实现暂住人口与户籍人口享有同等权利、履行同等义务。

* * * * *

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

- UNIAP Regional news digest: uniap.mekong@un.or.th
- UNIAP Cambodia news digest: info.uniap.kh@undp.org
- UNIAP China news digest: uniapchina@yahoo.cn
- UNIAP Lao PDR news digest: phimmasone.thongphataysack@undp.org
- UNIAP Myanmar news digest: ayhtut.uniapmm@undp.org
- UNIAP Thailand news digest: uniap.thai@un.or.th
- UNIAP Vietnam news digest: uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word ‘Subscribe’ in the subject line to uniapchina@yahoo.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://www.notip.org.cn>

If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email address.

UNIAP China Office
Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound
No.1 Xindonglu, Chaoyang District
Beijing 100600, P.R. China
Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671

Fax: (+ 86 10) 6420 3115

Email (general): uniapchina@yahoo.cn

Website: <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org

* * * * *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室的网址 <http://www.notip.org.cn>。

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131

邮编：100600

电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671

传真：(+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室)： uniapchina@yahoo.cn

项目网页： <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org